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LRT ҚҰРЫЛЫСЫ 
ЖОСПАРЛЫ ЖҮРУДЕ

Қазақстан елшілігі АҚШ-тағы 
миграциялық саясаттың қа-
таңдатылуына байланысты 
осы елде құжатсыз, визасыз 
жүрген қазақстандықтарға 
ескерту жасады.

Шекара �ауіпсіздігін ны�айту�а 
ж�не за�сыз миграцияны азайту�а 
ба�ыттал�ан іс-шаралар елге за�сыз 
келген шетелдіктерге (визасыз келген 
ж�не т�ра�ты т�ру�а р��саты жо� аза-
маттар) ж�не А�Ш-та за�сыз ж�рген 
мигранттар�а �атысты болып отыр. 
�амау�а алу ж�не елден шы�ару сынды 
м�жб�рлеу шараларымен �атар, А�Ш-
�а �айта кіруге шектеулер енгізіліп, 
сондай-а� �леуметтік к�мек, ж�мыс 
істеуге р��сат беретін ��жаттар мен 
бас�а да �леуметтік же�ілдіктерді 
жою �арастырылуда.

«А�Ш билігі за�сыз негізде ж�рген 
шетелдіктерге (��жаты жо�, жарам-
сыз виза мен т�ра�ты т�ру�а р��саты 
(Грин карта) ж�не бас�а ��жаттар 
болмауы) елден �з еркімен кетуге 
м�мкіндік беріп отыр. Б�л шара �а-
за�стан азаматтарыны� депортация�а 
�шырау �аупін азайту�а ж�не оны� 
салдарынан болаша�та А�Ш визасына 
�тініш бергенде ел аума�ына кіруге 
тыйым салынуынан са�тану�а к�мек-
теседі» делінген �аза�стан елшілігіні� 
хабарламасында.

Бүгін, 28 қаңтар күні Мемлекет басшы-
сы Қасым-Жомарт Тоқаевтың төраға-
лығымен Қазақстан Республикасы 
Үкіметінің кеңейтілген отырысы өтеді.

Отырыс барысында еліміздің былтырғы 
әлеуметтік-экономикалық дамуының 
қорытындылары шығарылып, Үкіметтің 
алдағы кезеңге арналған негізгі міндет-
тері айқындалады. 

ӘЛИЯ ЕРЛІГІНЕ 
ТАҒЗЫМ

ОТАН ҚОРҒАУҒА 
ШАҚЫРЫЛАДЫ

�скери дайынды� 2007 жылдан 
бастап, жыл сайын �ткізіледі ж�не 
�за�ты�ы 30 к�нге дейін болады. 
Дайынды��а �атысудан жалта-
ру 5 айлы� есептік к�рсеткіш 
(19 660 те�ге) м�лшерінде ай-
ыпп�л салуды �арастырады.

�скери дайынды� кезінде 
�скери �ызметшілерді� ж�мыс 
орындары мен лауазымдары 
са�талады. Олар�а орташа жала�ы 
т�ленеді, ал ж�мыс істемейтін-
дерге – мемлекеттік бюджет 
есебінен е� т�менгі жала�ы 
беріледі.

Б�йры� «Ашы� Н�А» порта-
лында жарияланды. ��жат 7 
а�пан�а дейін тал�ылау�а �ол-
жетімді болады.

2025 жылы әскери дай-
ындыққа 3 мың әскери 
міндетті шақырылады. Бұл 
туралы Қорғаныс министрі 
Руслан Жақсылықовтың 
тиісті бұйрығы шықты. 

Астана қаласындағы LRT құрылысы қарқынды жүргізіле 
бастады. Елорданың жол-көлік логистикасына серпін 
беретін жобаның ең маңызды кезеңі жүзеге асырылды. 
Атап айтқанда, LRT эстакадасының 22,4 шақырымдық 
құрылысы аяқталған. Ал рельс өткелін көтеріп тұратын 
тірек-бағандардың құрылысы толығымен орнатылып бітті. 
Былтыр республикалық бюджеттен жобаны іске асыруға 
28 427 704 мың теңге көлемінде мақсатты трансферттер 
бөлінсе, сондай-ақ Үкімет резервінен 5,7 миллиард теңге 
қарастырылып, бұл қаржы толығымен игерілген.

С�НСӨЙЛЕМ

4 000 000
ҚЫС МЕЗГІЛІНІҢ БАСЫ-
НАН БАСТАП ҚАЛАДАН 

ТЕКШЕ МЕТРДЕН 
АСТАМ ҚАР 
ШЫҒАРЫЛДЫ.

Елордада Ұлы Отан соғысы 
Же ңісінің 80 жылдығына ар-

налған іс-шаралар басталды. 
Астаналықтар қазақтың қайсар 
қызы, Кеңес Одағының Батыры 
Әлия Молдағұлованың ерлігіне 

тағзым етіп, ескерткішіне гүл 
шоқтарын қойды. 
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ЖЕҢІСІМЕН ҚҰТТЫҚТАДЫ
Қазақстан мен Беларусь президенттері телефон арқылы сөйлесті. 

Мемлекет  басшысы 
 Қасым-Жомарт Тоқаев 
Александр Лукашенконы 
Беларусь Республикасының 

Президенті сайлауындағы 
жеңісімен құттықтады. 
Тараптар екіжақты күн 
тәртібінің, сондай-ақ өңірлік 

және халықаралық ұйымдар 
аясындағы өзара ықпалдас-
тықтың өзекті мәселелерін 
талқылады.

ЖАҢА ЗАҢДА НЕ ӨЗГЕРЕДІ?
Мәжілістегі Үкімет сағатына қатысқан Денсаулық сақтау министрі Ақмарал 
Әлназарова медициналық сақтандыруға қатысты жаңа заңнамада қандай 
өзгерістер болатынын түсіндірді.

 «2026 жылдан бастап сақтан-
дыру жүйесіне жергілікті бюджет 
қаражаты есебінен 1 млн-нан 
астам азаматты тартуға мүмкін-
дік беретін Заң жобасы әзірленді 
(халықтың әлеуметтік осал тобы, 
табысы төмен адамдар). Бұл 
азаматтардың қалта шығында-
рын едәуір төмендетуге және 
оларды қаржылық қорғалуын 
қамтамасыз етуге бағытталған» 
деді А.Әлназарова.

Министрдің айтуынша, 
қызметтердің қайталануын 
болдырмау, азаматтардың әле-

уметтік мәртебесін есепке алу 
және сақтандыру мәртебесіне 
қарамастан базалық көмекке 
кепілдік беру үшін бірыңғай 
пакеттер қалыптастыру көз-
деліп отыр. 2026 жылдан бастап 
негізгі міндеттемелерді тегін 
медициналық көмек көлемі 
пакетінен сақтандыру жүйесіне 
ауыстырып, кезең-кезеңімен 
біріктіру жоспарлануда. «Тегін 
медициналық көмек көлемі па-
кетінде әлеуметтік маңызы бар 
ауруларға күдік жағдайындағы 
көмек 2-ден 8-ге дейін ұлғай-

тылып, сақтандыру мәртебесіне 
қарамастан тегін көрсетілетін 
болады. Одан бөлек, биылдан 
бастап сақтандырылмаған аза-
маттардың онкоскринингтен 
тегін өтуге мүмкіндігі бар. 
Биылдан бастап скринингтің 
жаңа 2 түрі енгізілді – жүктілік-
ке дайындық және 50 жастан 
асқан ерлерде инсульт пен ин-
фарктты алдын алу» деп сөзін 
түйіндеді ведомство басшысы. 
Заң жобасын ақпан айының 
соңында Парламентке енгізу 
жоспарлануда.

ЫНТЫМАҚТАСТЫҚҚА 
СЕНІМ БІЛДІРДІ

Мемлекет басшысы Үн-
дістанның демократиялық 
дамуындағы елеулі прогресс 
пен әлеуметтік-экономика-
лық, сондай-ақ технологиялық 
салалардағы жетістіктерін 
атап өтті.

Қасым-Жомарт Тоқаев На-
рендра Модиге достас Үндістан 
халқының игілігі мен өркендеуі 
жолындағы жауапты мемле-
кеттік қызметіне табыс тіледі.

Президент берік достық 
байланыстар мен стратегия-

лық серіктестікке негізделген 
қазақ-үнді қатынастарының 
ерекше сипатына назар ау-
дарып, екі елдің жан-жақты 
ынтымақтастығы одан әрі 
нығая түсетініне сенім біл-
дірді.

Президент Қасым-Жомарт Тоқаев Үндістан Премьер-министрі Нарендра 
Модиге Республика күніне орай құттықтау жолдады. 

ҚЫТАЙ ЕЛШІСІМЕН КЕЗДЕСТІ
Премьер-министр Олжас Бектенов Қазақстан Республикасындағы диплома-
тиялық миссиясын бастаған Қытай Халық Республикасының Қазақстандағы 
Төтенше және Өкілетті Елшісі Хань Чуньлинмен кездесті. Сауда-экономи-
калық ынтымақтастық, инвестиция, АӨК, көлік және логистика, энергети-
ка, мәдени-гуманитарлық сала, туризм және басқа да салалардағы өзара 
іс-қимылды кеңейту мәселелері талқыланды.

Премьер-министр Қазақстан 
Президенті Қасым-Жомарт Тоқаев 
пен ҚХР Төрағасы Си Цзиньпин 
арасындағы қарқынды әрі сенімді 
байланыстар серпінді эконо-
микалық ынтымақтастықтың 
негізі екеніне тоқталды. 

Кездесуде тараптар екі ел 

арасындағы сауда-экономика-
лық әріптестіктің қалыптасқан 
жоғары деңгейін атап өтті. 2024 
жылдың қорытындысы бойынша 
екіжақты тауар айналымы 9%-
ға өсіп, $43,8 млрд-қа жетті. Екі 
мемлекет басшылары қойған 
өзара сауда көлемін екі есеге 
арттыру жөніндегі міндеттерге 
қол жеткізу мақсатында үкіметтер 
тауар айналымын әртараптан-
дыруға бағытталған қолда бар 
әлеуетті кеңейту бойынша бір-
лескен жұмыс жүргізуде. Осыған 
байланысты қазақстандық тарап 
жеткізілетін өнім номенкла-

турасын одан әрі кеңейтудің, 
оның ішінде, қытай тарапының 
астық жүктерін вагондардың 
барлық түрі бойынша қабылда-
уын ұлғайту, сондай-ақ ҚХР-ға 
экспорттаушылар тізіліміне жаңа 
қазақстандық кәсіпорындарды 
енгізу арқылы Қытай нарығына 

қазақстандық астықтың экспор-
тын арттырудың маңыздылығын 
атап өтті.

Бұдан басқа, бірлескен ин-
вестициялық жобаларды іске 
асыру мәселелері қаралды. Қытай 
Қазақстанның 5 үздік инвесто-
рының қатарына кіреді. Бүгінгі 
таңда 11 мың жұмыс орнын 
ашу арқылы $8,7 млрд-қа 62 қа-
зақ-қытай жобасы іске асырылды, 
17,4 мың жұмыс орнын ашатын 
13,5 млрд-қа 55 жоба іске асыру 
сатысында. Жалпы пулға $60,5 
млрд-тан астам 222 инвести-
циялық жоба кіреді. Сондай-ақ 

транзиттік-көлік саласындағы 
ынтымақтастықты нығайтуға 
баса назар аударылды. «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ деректері бойынша 2024 
жылдың 11 айында Қазақстан 
мен ҚХР арасында жүк тасы-
малдау көлемі 2023 жылдың 
сәйкес кезеңімен салыстырғанда 

13%-ға өсіп, 29,3 млн тоннаны 
құрады. Жүк тасымалын одан 
әрі арттыру үшін қазақ-қытай 
шекарасында жаңа өткізу пункт-
терін ашу және қолданыстағы 
өткізу пункттерін жаңғырту, 
сондай-ақ шекара маңындағы 
кеме қатынасын дамыту жөнінде 
бірлескен іс-шаралар қабыл-
даудың маңызы нақтыланды.

Кездесу қорытындысы бой-
ынша тараптар екіжақты өзара 
іс-қимылдың барлық негізгі 
бағыттары бойынша әріптестікті 
нығайту және бірлескен жұмыс-
ты күшейту ниеттерін растады.

ЖЕКЕ ШОТҚА 
АУДАРУДЫ ҰСЫНДЫ

Мәжіліс депутаты Асхат Аймағамбетов МӘМС қаражатының бір бөлігін 
азаматтардың жеке шотына аударуды ұсынды. Халық қалаулысы бұл 
қазақстандықтарды ақша аударуға ынталандырып, сенім ұялатып, әрі 
өз қажеттіліктеріне жұмсауға септігін тигізетінін айтты. 

«Мысалы, бұл жарна сома-
сының 30-50%-ы болуы мүмкін. 

КІМ ҚАНША ЖЫЛҒА 
СОТТАЛДЫ?

Алматы қаласының мамандандырылған ауданаралық әкімшілік сотында 
Қаңтар оқиғасына қатысты басты қылмыстық істердің бірі бойынша сот 
үкімі шықты. 

Алматы қаласы мәслиха-
тының бұрынғы депутаты 
Қайрат Құдайберген 8 жылға 
абақтыға қамалды. Ол жап-
пай тәртіпсіздіктер ұйымдас-
тырды, сондай-ақ Жұмагел-
диевпен байланыста болды 
деген күдікке ілінген. Оған 
мемлекеттен берілген мара-
паттар қайтарылды. Қаңтар 
оқиғасы кезінде ұсталған Ұлт-
тық Қауіпсіздік Комитетінің 
5-департаментінің бұрынғы 

бастығы Руслан Ысқақовқа 
да үкім шықты. Ол 15 жыл 6 
айға сотталды. 

«Дикий Арман» лақап 
атымен белгілі Арман Жұма-
гелдиев 20 жылға сотталды. 
Жұмагелдиевке Қаңтар оқиғасы 
кезінде 24 адамды ұрлап кетті 
деген айып тағылған болатын. 
Былтыр 21 қыркүйекте Ар-
ман Жұмагелдиев пен Қайрат 
Құдайберген және басқа да 
тұлғаларға қатысты қылмыс-

тық іс бойынша алдын ала 
тыңдау өтті.  

Осы қылмыстық іс бойын-
ша тағы 40 адам сотталды. 
Олардың арасында көбі сот 
үкімімен 1-2 жылға бас бос-
тандығынан айырылғандар. 
Бұл мерзімді 2022 жылдың 
қаңтарынан бастап тергеу 
изоляторында өтегендіктен, 
бірқатар сотталушының кей-
бірінің сот залынан босап 
шығатыны анық. 

Бұл қаражат тек азаматтың өз 
қалауы бойынша емделуге, 

ерікті медициналық сақтандыру 
жүйесі арқылы немесе жинақ 
ретінде сақталуға пайдаланы-
латын болады. Бұл дегеніміз 
– ұжымдық сақтандыру жүйе-
сінен ұжымдық-жинақтық 
жүйеге көшу. 

Азаматтар сонда өз жарна-
ларының бір бөлігіне ие болып, 
жинап, басқарып, қажет болған 
жағдайда ерікті полис сатып 
алып, денсаулығын сақтандыра 
алатынын түсінетін болады. 
Сонда ғана МӘМС-ке деген 
қызығушылық пен сенім артады. 
Бұл тәсіл шамамен 5 миллион 
адамға әділетті болып, жүйеге 
жаңа серпін береді» деді депутат.
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«ХАЛЫҚ ҚАТЫСАТЫН БЮДЖЕТ»: 
ӨТІНІШ БЕРІҢІЗ!

Елордада «Халық қатысатын бюджет» жобасын жүзеге асыру жалғасуда. Жобаның аясында 
қала тұрғындары өз аулаларын абаттандыруға және жөндеуге мүмкіндік алады. Қазір аудан 
әкімдіктері өтініштер қабылдап жатыр. Бұл туралы әкімдіктің ресми сайты ақпарат таратты. 

ӘЛИЯ ЕРЛІГІНЕ ТАҒЗЫМ 
Кеше Астана қаласында Кеңес Одағының Батыры Әлия Молдағұлованың ескерткішіне 
гүл шоқтарын қою рәсімі өтті. Осылайша, Жеңістің 80 жылдығына орайластырылған 
іс-шаралардың басталуына арналған митинг ашық деп жарияланып, Мемлекеттік 
әнұран орындалды.

9 МЫҢ ҮЙ ЖАНУАРЫНА МИКРОЧИП САЛЫНДЫ
2024 жылы 9 мың қаңғыбас жануарға микрочип салынды. Мәліметтер базасында иесі бар 
және қаңғыбас 37 864 жануар тіркелген, оның 19 844-і – ит, 18 020-сы – мысық. Мұндай 
мәліметті қалалық коммуникациялар қызметінде өткен брифингте құзырлы ведомствоның 
өкілі жария етті. Елордада қаңғыбас жануарлардың санын реттеу мақсатында Қазақстан 
Республикасының «Жануарларға жауапкершілікпен қарау туралы» Заңына сәйкес жануар-
ларды қолға түсіру, уақытша ұстау, вакцинациялау және зарарсыздандыру жұмыстары 
жүйелі жүргізілуде. 

Әрине, танымал әншінің әлеумет-
тік желіде ішкен-жегенін көрсетіп 
мақтануы, ол ең бастысы, оның 
материалдық құндылықтарды бас-
ты орынға қоятынын, қоғамдық 
жауапкершілікті дұрыс сезінбей-
тінін көрсетті. Газетті еттің астына 
төсеніш етіп салған әнші мерзімді 
басылымдарды оқыса, дәл бұлай 
жегенін айтып мақтанбас еді-ау?!. 
Соған қарағанда, әнші өз тыңдар-
мандарының арасында екі жылқы 
жемек түгілі, қымбаттаған картоп-
тың өзін әзер сатып алатын жан-
дардың да болатынын ескермейтін 
секілді. 

Шын мәнінде, ішкен-жегенін ай-
тып мақтану көбінесе әншінің білім 
деңгейімен, мәдениеті және дүние-
танымымен тығыз байланысты. Бұл 
жерде әншінің жеке көзқарасы, өзін 
ұстау әдебі және аудиториясына де-
ген жауапкершілік сезімі де үлкен 
рөл ойнайды. Өйткені өзін кәсіби 
өнер иесі ретінде ұстайтын, өнерін 

айтпайын-ақ деп едім...

Қалиакбар 
ҮСЕМХАНҰЛЫ

ЖАМАН ЖЕГЕНІН 
ЖАРИЯЛАЙДЫ...

Жақында әлеуметтік желіде әнші Алтынай Жорабаева бір 
қыста екі жылқы жеп қоям деп мақтанып, балконында ілулі 
тұрған қазы-қарта, жал-жаясын көрсетті. Басқа біреу болса 
бірсәрі, «Қазақстан Республикасының еңбек сіңірген қай-
раткері», «Құрмет» орденінің иегері картоп қымбаттады деп 
жұртшылық реніш білдіріп жатқанда осылайша мақтанып 
тұрғаны «Жақсы көргенін айтады, жаман ішкен-жегенін 
айтады» деген аталы сөзді есімізге салды. 

насихаттап, қоғамға үлгі болуға ты-
рысатын әншілер әдетте мұндай әре-
кеттерден аулақ болуға тырысады, 
басты назарын шығармашылыққа 
аударады. Олар өнердегі жетістік-
терімен, шығармашылығымен және 
мәдени құндылықтарды дәріптеу-
мен ерекшеленеді. Дегенмен, қазір 
әлеуметтік желіде кейбір әншілер де 
жұлдыз ретінде көріну, көрермен-
нің назарын аудару немесе тренд-
те болу үшін өз өмірінің осындай 
қырларын да көрсетеді. Бұл мәде-
ни тоқыраудың басты көрінісі десек 
қателеспейміз. Екінші тұрғыдан, ән-
шілердің той жұлдызы атанып, фо-
нограммамен ән айтса да, қыруар 
пайда тауып, елдің алдында жүруі 
– халықтың арқасы. Бірақ тойына 
шақырса, бір-екі ән айтып бергені 
үшін неше мың доллар ақша сұрай-
тын әншілердің сол халыққа қайта 
айналып келіп «мен бір қыста екі 
жылқы жеймін» деп мақтануының 
өзі мәдени жұтаңдықтың белгісі 
емес пе?!. Осы тұрғыдан алғанда, 
өре өспей, өнер де өз биігінде өркен 
жая алмайды... 

Кеше Астана қаласы мәслихаты депутатының өкілеттігін 
мерзімінен бұрын тоқтату туралы мәселе бойынша мәс-
лихаттың кезектен тыс сессиясы өтті. 

ЖАҢА ТӨРАҒА 
САЙЛАНДЫ

Бос лауазымға депутаттар тара-
пынан бір ғана ұсыныс түсті. Сессия 
қорытындысында «Аманат» парти-
ясының мүшесі, «Астана Су Арна-
сы» МКК бас директоры Табиғат 
Зейнұлқабденнің кандидатурасы 
мәс лихат төрағалығына ұсынылды. 
Дауысқа салу нәтижесінде барлық 
депутат бірауыздан қолдады. Мәс-
лихаттың бұрынғы төрағасы Ерлан 
 Каналимовтың өкілеттілігі өз өтініші 
бойынша мерзімінен бұрын тоқта-
тылды.

Ол 1974 жылдың 3 қазанында 
Павлодар облысы Баянауыл ауданы 
Жантілек ауылында дүниеге келген. 
Үйленген, үш баласы бар. С.Сей-
фуллин атындағы Ақмола аграрлық 
университетін (1998 ж.), «Эконо-
мист-менеджер» мамандығы бой-
ынша; М.Нәрікбаев атындағы Қазақ 
гуманитарлық-заң университетін 
(2002 ж.), «Құқықтану» мамандығы 
бойынша; М.Х.Дулати атындағы Та-
раз мемлекеттік университетін (2002 
ж.), «Су ресурстары және суды пайда-
лану» мамандығы бойынша бітірген.

Еңбек жолын 1996 жылы 3 қаңтар-
да «Целинстрой» ЖШС-інде жаб-
дықтау инженері болып бастаған. Әр 
жылдары «Қарағанды Жылу» ЖШС 

«Халық қатысатын бюджет» жоба-
сы азаматтардың өз аулаларын күрделі 
жөндеуге, скверлерді, саябақтар мен 
басқа да қоғамдық орындарды ашуға 
бағытталған бастамаларын қолдауға 
бағытталған. Бағдарлама 7 кезеңнен 
тұрады: сараптамалық кеңес құру, 
өтінімдерді қабылдау, жобалық ұсы-
ныстарды талдау, дауыс беру, қорытын-
дылау, жұмыс жоспарларын құру және 
іске асыру.

Сарайшық ауданының әкімді-
гі тұрғындардан өтініш қабылдауды 
бастап кетті. Қабылдау мерзімі 1 нау-
рызға дейін жалғасады. Осы уақыт 
ішінде қатысушылар нақты өзгеріс-
тер мен бюджеттік есептеулерді көр-
сете отырып, даму жоспарын дайын-
дауы керек. Аяқталған жобалар аудан 
әкімдігінің ресми сайтының «Пайдалы 
сілтемелер» бөлімінде жүктеледі, онда 
«Халық қатысатын бюджет-2025» қо-
сымша парағы бар. Техникалық талдау 
мен тексеруден кейін өтініш дауыс беру 
кезеңіне өтеді. Дауыс беру кезеңі 6-24 
сәуір аралығында өтеді. Ол үшін аудан 
әкімдігінің сайтына немесе Egov Mobile 
қосымшасына электрондық цифр-
лық қолтаңба арқылы кіру қажет. Бір 
тұрғын тек бір жобаға дауыс бере ала-
ды. Жеңімпаздар үш санатта анықтала-
ды: пәтерлер саны 40-қа дейін, 100-ге 
дейін пәтер, 100-ден астам пәтер.

Сарыарқа ауданында 20 қаңтардан 
бастап өтініштер қабылданып жатыр. 
Ауданда 2019 жылдан бері «Халық қа-
тысатын бюджет» жобасы сәтті жүзе-

атап айтқанда, Брест қамалын қорға-
удан бастап, Берлиндегі Рейхстагқа 
жеңіс туын тігуге дейінгі сұрапыл 
ұрыстарда ерлік көрсетті. Біздің 
жауынгерлер Нева өзенінің бойын-
дағы қаланы азат етуге атсалысты. 
Онда Қазақстанда құрылған әске-
ри құрылымдардың үштен бірі шай-
қасты. Неваның бойында қоршау-
ға алынған қаланы қорғауда қазақ 
қызы Әлия Молдағұлова  қаһарман-
дықпен қаза тапты. Оның ерлігі ұр-
пақ жадында мәңгілікке сақталады» 
деді Шайх-Хасан Жазықбаев. 

Сонымен қатар «Қарулы күштер 
ардагерлері» республикалық қоғам-
дық бірлестігінің елордалық филиал 
төрағасы, авиация генерал-майоры 
Алсай Жұманов шайқаста еліміз тек 
әскери құрамаларды ғана жіберу-
мен шектелмей, оқ-дәрі, киім-кешек, 
азық-түлікке дейін қамтамасыз ет-
кенін алға тартты.

«Майдангерлердің еңбегі ұрпақ 
санасында сақталады. Жеңістің 80 
жылдығына арналған іс-шаралар-
ды өткізуде бізге жүктелген мәрте-
белі әрі жауапты миссияны абырой-
мен өткізуге шақырамын» деп сөзін 
түйін деді ол. 

Гүл қою рәсіміне Ақмола гарни-
зонының әскери қызметшілері, қо-
нақтар мен қала тұрғындары қатыс-
ты. Қорғаныс министрінің тәрбие 
және идеологиялық жұмыс жөніндегі 
орынбасары Шайх-Хасан  Жазықбаев 

Ұлы Отан соғысында майданға атта-
нып, шайқас алаңынан оралмаған 
қазақстандықтардың өлшеусіз ер-
лігіне тоқталды.

«Қазақстандық жауынгерлер со-
ғыс тың барлық шайқастарында, 

ге асырылуда. Осы уақыт ішінде 121 
тұрғынның бастамасы жүзеге асы-
рылды. Өткен жылдың өзінде 66 аула 
жаңартылса, оның 43-і қала тұрғында-
рының атсалысуының арқасында жү-
зеге асты. Бағдарламаға қатысуға Нұра 
ауданының тұрғындары да 1 наурыз-
ға дейін өтініш бере алады. Бағдарла-
ма аясында жыл сайын Астанада 100-
ден астам аула жаңартылады. Жобаға 
қатысу арқылы тұрғындар ауланы 
абаттандыру бойынша өз идеяларын 
ұсына алады. Байқоңыр ауданының 
тұрғындары өз өтініштерін әкімдіктің 
www.baikonyr-astana.kz ресми интер-
нет-ресурсына «Халық қатысатын бюд-
жет-2025» бөліміне жібере алады. Ал-

маты ауданының әкімдігі де өтініштер 
қабылдайды. Жобаға тек осы ауданның 
тұрғындары ғана қатыса алады. Есіл 
ауданында 23 қаңтарда өтініштерді 
қабылдау басталды. Ол да 1 наурызға 
дейін жалғасады.

Ұсынысты жіберу үшін өтінімді 
толтыру керек (жобаның атын, оның 
сипаттамасын көрсету), эскизді және 
сметаны (шамамен болуы мүмкін), 
қазіргі жағдайының фотосуреттерін 
және таңдау бойынша презентацияны 
қосу керек. Бұл бөлімде сондай-ақ осы 
жобаның ережелері, үлгілік жобалық 
ұсыныс, жобалық іс-шараларды өткі-
зу мерзімдері, сараптамалық кеңестің 
құрамы бар.

«Аулау кезінде жануардың өлуіне 
апармайтын тор, ілмек, тор қақпан-
дары қолданылады. Қаңғыбас иттер 
мен мысықтарды аулауға өтініштер 
iKomek 109 мониторингтік қызмет 
көрсету орталығы, сондай-ақ Астана 
қаласы әкімдігінің «Астана ветсер-
вис» шаруашылық жүргізу құқығын-

дағы мемлекеттік кәсіпорнының жұ-
мыс телефоны арқылы қабылданады. 
Қолға түскен жануарлар міндетті түр-
де чиптеліп, «Таңба» үй жануарларын 
есепке алудың бірыңғай базасына 
тіркеліп, питомникке тапсырылады. 
2024 жылы 9 мың қаңғыбас жануарға 
микрочип салынды. Мәліметтер база-

сында иесі бар және қаңғыбас 37 864 
жануар тіркелген, оның 19 844-і – ит, 
18 020-сы – мысық» деп түсіндірді жұ-
мыстардың ретін Қоршаған ортаны 
қорғау және табиғатты пайдалану-
ды реттеу басқармасы басшысының 
орынбасары Самат Абдуллин.

Құзырлы басқарма өкілінің ай-

туынша, ветеринариялық қа-
уіпсіздікті қамтамасыз ету мақса-
тында жыл сайын құтыру ауруына 
қарсы профилактикалық іс-шара-
лар және иттер мен мысықтарды 
дегельминтизациялау жұмыстары 
жүргізіледі. 2024 жылы иесі бар 
және ұсталған 17 мың қаңғыбас 
ит пен мысық вакцинацияланды. 
Сондай-ақ елордада қаңғыбас жану-
арлардың санын гуманды тұрғыдан 
реттеу мақсатында 2018 жылдан 
бастап үй жануарларын зарарсыз-
дандыру және кастрациялау қол-
данылып келеді. 2024 жылы 1997 
жануар зарарсыздандырылды, оның 
ішінде 410 ит және 1587 мысық бар.

БЭ БПП бастығының орынбасары, 
«Қар МұнайТрейдинг» ЖШС дирек-
торы, «Қарағанды Су» ЖШС атқа-
рушы директоры, «Қаныш Сәтбаев 
атындағы канал» РМК бас директо-
рының орынбасары, «Тұлпар-Тальго» 
ЖШС жабдықтау бөлімінің бастығы, 
«Арыстан «BuildingCompany» ЖШС, 
«Трансстройгрупп» ЖШС директоры, 
«Қарағанды Су» ЖШС бас директоры 
қызметтерін атқарған. 2016 жылдан 
бүгінге дейін - Астана қаласы әкімді-
гінің «Астана су арнасы» ШЖҚ МКК 
бас директоры болып жұмыс істейді. 
«Ерен Еңбегi үшiн» медалімен (2015 
ж.), «Құрмет» орденімен (2022 ж.) ма-
рапатталған. 2023 жылғы 29 наурыз-
да Астана қаласының мәслихатының 
депутаты болып сайланды.
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4 ҚАЛА МЕН САЛА

Бұл туралы Астана қаласының 
коммуникациялар қызметі алаңында 
қалалық Цифрландыру және мемле
кеттік қызмет басқармасы басшысы
ның орынбасары Бексұлтан Қуандық 
баяндады. Оның айтуынша, құқық 
бұзушылықтарды анықтау және алдын 
алу бойынша жүйелі жұмыстардың 
нәтижесінде 2024 жылғы 1 қазандағы 
жағдай бойынша қаланың жергілікті 
бюджетіне айыппұлдардан түсетін 
түсімдер шамамен 48,8 миллиард 
теңгені құрады.

«iKomek109» бірыңғай байланыс 
орталығы елорда тұрғындарының 
мәселелерін тиімді шешуді жалғас
тыруда. 2024 жылы орталық 2,2 мил
лион өтініш пен 438 мың оқиғаны 
өңдеді. Күн сайын 5 мыңнан 8 мыңға 
дейін өтінім келіп түседі. Бұл ретте 
өтініштердің 82 пайыздан астамы 
алғашқы қоңыраудан кейін шешілді» 
деді Бексұлтан Қуандық.

«QalaQyzmet» қалалық қызметтер 
орталығы 2024 жылы «бірыңғай терезе» 
қағидаты бойынша елорда тұрғын
дарына коммуналдық және басқа да 
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шешімімен бекітілген 31 адамнан 
тұратын елорданың Қоғамдық 
кеңесінің сапалық құрамына 
тоқталған төраға білім беру 
ұйым дарынан – 5, коммерциялық 
ұйымдардан – 8, саяси партиялар 
мен қоғамдық бірлестік өкіл
дерінен 18 адам кіргенін тілге 
тиек етіп, елордалық Қоғамдық 
кеңес 99 пайызға толығымен 
жаңарғанын жеткізді. Олар тек 
елордаға ғана емес, елімізге 
абыройлы, беделді, халыққа 
танымал азаматтар деп атап өтті.

Кеңестің барынша нақты 
және нысаналы қызметін қам
тамасыз ету үшін 5 комиссия 
құрылып,

1. ақпараттықталдау жұ
мысы;

2. бюджет, экономика және 
қаржы мәселелері;

3. әлеуметтік саясат сала
сындағы азаматтық қоғамның 
мүддесін білдіру мәселелері;

4. кәсіпкерлікті дамыту мәсе
лелері, заңдылық пен құқықтық 
тәртіпті сақтау мәселелері;

5. энергия тиімділігі, тұрғын 
үйкоммуналдық шаруашылық 
мәселелері, құрылыс және эколо
гия бағыттары бойынша қызмет 
еткені баяндалды.

Әр комиссияның есепті кезең
дегі атқарған жұмысына жеке 
жеке тоқталып, атап айтқанда, 

әлеуметтік саясат саласындағы 
азаматтық қоғамның мүддесін 
білдіру мәселелері жөніндегі 
комиссия (төрайымы Рәмзия 
Фаатовна Өмірбаева) маусым, 
тамыз айларында елордамыздағы 
жайлы мектеп құрылыстарын 
аралап шыққан. Нәтижесінде 
қала билігіне аталған саладағы 
мәселелерді уақытылы шешу 
керектігі туралы өз ұсыныстары 
берілген. Соған сәйкес құрылыс 
нысандарындағы жұмыстар 
қарқын алды. Бұл өз кезегінде 
Астанадағы білім ошақтарын 
жаңа оқу жылына дайындығын 
уақытылы аяқталуына септігін 
тигізген.

Дәл сол сияқты бюджет, эко
номика және қаржы мәселелері 
жөніндегі комиссияның (Руслан 
Маратұлы Тәжен) қызметі туралы 
айтуға болады. Бұл жұмыс жүйелі 
түрде тоқсан сайын әкімдіктің 
Инвестициялар және кәсіпкер
лікті дамыту басқармасымен 
бірлесіп, «Астана» ӘКК «айналым 

тетігі» жобасын іске асыруға 
қатысатын және қалалық бюд
жеттен әлеуметтік маңызы бар 
азықтүлік өнімдерінің бағасын 
тұрақтандыруға жеңілдікпен кре
дит беретін «Magnum», «Анвар» 
ірі желілерінің бірқатар сауда 
нүктесінде баға саясатына мони
торинг жүргізілген. Мониторинг 
нәтижелері жергілікті билік 
органдарына ұсыныс ретінде 
беріліп отырған. Сонымен қатар 
елорданың бюджетін нақтылау 
және қаланың 3 жылдық бюд
жетін қарастыру барысында 
өздерінің ұтымды ұсыныстарын 
дер кезінде берген.

Басқа комиссиялардың да 
миссиясы осындай. Энергия 
тиімділігі, тұрғын үйкомму
налдық шаруашылық мәселе
лері, құрылыс және экология 
комиссиясының (Ю.Х.Келигов) 
жұмысы туралы да ауыз толты
рып айтуға болады. «Аталған 
комиссияның тікелей баста
масымен жыл сайын жылу 

мерзімі басталмастан бұрын 
жылу мен энергия объектілері
не мониторинг жасау дәстүрге 
айналды» деді төраға Зұлфухар 
Сұлтанұлы. Қоғамдық кеңес 
мүшелерінің тікелей бақылауы 
мен араласуының нәтижесінде 
№3 жылуэлектр орталығы 
уақытылы іске қосылды. Жол 
құрылысына қатысты да дәл 
осындай жұмыстар атқарылды.

Кеңес отырысына түскен 
нор мативтік актілер, қала әкім
дігі мен мәслихат қаулыларын 
бекіту мен өзгерістер енгізу
де, елордадағы қауіпсіздік пен 
кәсіпкерлікті дамыту мәселесі 
бойынша сұрақтарды, сондайақ, 
қала тұрғындары тарапынан 
түскен өтініштерді қарастыру 
барысында кәсіпкерлікті да
мыту мәселелері, заңдылық 
пен құқықтық тәртіпті сақтау 
мәселелері бойынша комиссия 
(Е.О.Алауханов) тыңғылықты 
жұмыс атқарған.

Сонымен бірге ақпарат

тықталдау комиссиясының 
жұмысын атап өткен орынды. 
Қоғамдық кеңес пен билік ара
сындағы атқарылған жұмысты 
қала тұрғындарына уақытылы, 
сапалы да мазмұнды жеткізуде 
өте белсенді жұмыс атқарғаны 
айтылды.

Үш жылдық қорытынды есеп 
нәтижесі бойынша жоспарланған 
сұрақтар дер кезінде қарасты
рылып, қоғамдық тыңдау қоры
тындылары шығып, барлығы да 
елорданың әлеуметтікэконо
микалық дамуы саласындағы 
мемлекеттік саясаттың негізгі 
бағыттарын, адам мен азамат
тың құқығы мен бостандығын, 
атқарушы органдардың есеп
терін және басқа да мәселе
лерді қамтыған нормативтік 
құқықтық актілердің жобалары 
талқыланғаны ортаға тасталды.

Қоғамдық кеңес мүшелері 
қала бюджетінің мәселелерін, 
оған өзгерістер мен толықты
рулар енгізуде белсенді атса
лысқанын айрықша атады.

Күн тәртібіндегі мәселелер
дің әрқайсысын қарауды «бұл 
қала тұрғындарына қалай әсер 
етеді?» деген принцип арқылы 
қарас тыру Қоғамдық кеңес 
мүшелерінің үнемі ұстанатын 
қағидатына айналғаны айтылды.

Парламент Мәжілісі мен мәс
лихаттар сайлауына байланысты 

Қоғамдық кеңес мүшелері үлкен 
ақпараттықтүсіндіру жұмысын 
жүргізгені, барлығы 12 мыңнан 
астам адамды қамтитын 230дан 
астам ісшара өткені баяндалды.

Елорда инфрақұрылымының 
дамуы мен проблемалары жан
жақты талқыланған тыңдаулар 
өтіп, билік өкілдеріне ұсыныстар 
жолданған.

Есеп беру жылында қаланың 
өзекті мәселелері бойынша 
кеңес мүшелері елорда әкімі 
Жеңіс Қасымбекпен екі рет 
тікелей кездесіп, мәселелерді 
өзара талқылағаны да тілге 
тиек етілді.

Жалпы Қоғамдық кеңес, 
би лік пен азаматтық қоғам ара
сындағы байланыстырушы буын 
бола отырып, қоғам мен билік 
арасында тиімді диалог орнату 
және қала өмірінің көптеген 
саласындағы проблемаларды 
шешуде өзіне жүктелген мис
сияны өз деңгейінде атқарды 
деген есеп берілді.

Айтқанымыздың дәлелі, 
атқарған қызметтерге жоғары 
баға беріліп, Қоғамдық кеңес 
мүшелеріне қала әкімдігі мен 
қалалық мәслихат төрағасының 
атынан алғыс хаттар табыс
талды.

Кәрімбек ҚҰРМАНӘЛИЕВ,
Президент жанындағы 
 Ұлттық құрылтай және 

Астана қаласы Қоғамдық 
кеңесінің мүшесі,
ҚР ҰҒА академигі

ҚОҒАМДЫҚ КЕҢЕС ЕСЕП БЕРДІ
Астана қаласы Қоғамдық кеңесінің отырысы өтіп, кеңестің 2022-2025 
жылдары атқарған қызметі бойынша қорытынды есебі тыңдалды. 
Қоғамдық кеңес төрағасы Зұлфухар Ғайыпов кеңестің үш жылда 
атқарған қызметімен таныстырды.

ЦИФРЛЫҚ ИНФРАҚҰРЫЛЫМНЫҢ ИГІЛІГІ
Қауіпсіздікті арттыру мақсатында елордада өткен жылы 15039 бейнебақылау камерасы 
орнатылды. Оның бір бөлігі полицияның жедел басқару орталығымен біріктірілген. 
Бұл іс-шаралар айтарлықтай нәтижелерге қол жеткізді: 2017 жылмен салыстырғанда 
жол-көлік оқиғалары кезіндегі өлім-жітім деңгейі 58 пайызға, ал қылмыстың жалпы 
деңгейі 61 пайызға төмендеді.

қызмет түрлерін ұсына отырып, 200 
мыңнан астам қызмет көрсетті. Бүгінгі 
таңда орталық кеңселерде де, портал 
арқылы да, 1414тен түсетін проак
тивті қызмет арқылы да қолжетімді 
120 қызмет түрі ұсынылады.

2024 жылдың басында «Birge» қала
лық қызметтер порталы іске қосылды. 
Онда 30 мыңнан астам өтінім қабыл
данып әрі өңделіп, 25 мыңнан астам 
кеңес берілді. Әкімдіктің құрылым
дық бөлімшелерін автоматтандыру 
аясында 250ден астам бизнесүдеріс 
цифрландырылды.

Елорда тұрғындары мен қонақ
тары үшін «Smart Astana» мобильді 
қосымшасы жұмыс істейді. Ол қала 
өмірінің түрлі саласын қамтитын 70
тен астам сервисті ұсынады. Қазіргі 
уақытта қосымшада 30 мың белсенді 
қолданушы бар. 2024 жылы Астана
да ҚР Қарулы күштері үшін шақыру 
науқаны шеңберінде мерзімді әскери 
қызметке шақырылатын азаматтарды 
медициналық куәландыру үдерісі 
толық цифрландырылды.

«Біз елорданың инновациялық 
экожүйесін дамыту үшін стратегия
лық бастамаларды белсенді түрде 
іске асырудамыз. Өткен жылы Astana 
Hubпен бірлесіп, ITкәсіпкерлікті қол

Аманғали 
ҚАЛЖАНОВ

дауға және қалалық инфрақұрылымға 
инновацияларды енгізуге бағыт
талған «Astana Smart City» акселе
рация бағдарламасы іске қосылды. 
Бағдарлама қорытындысы бойынша 
10 стартап әкімдіктің құрылымдық 
бөлімшелерінде өз шешімін сәтті 
енгізді. Жастар арасында техникалық 
білімді насихаттау мақсатында жыл 
сайын STEM олимпиадалары өтеді. 
Бұл оқушылардың бағдарламалауға, 
робототехника мен инженерияға 
деген қызығушылығын арттырады. 
2018 жылдан бастап 9 олимпиада 
ұйымдастырылды. Оған Қазақстан 
мен ТМД елдерінен 2000нан астам 
оқушы қатысты. 2024 жылы nocode 
платформаларын қолдана отырып, 
ITөнімдерді құруды үйрететін қала 
оқушыларына арналған «Capital No
Coders» тегін курсы басталды. 200
ден астам оқушы курсты бітірді» деді 
Бексұлтан Қуандық.

БҰҰның тұрақты даму мақсаттары
на қол жеткізу шеңберінде аталмыш 
басқарма ISO 37120 «Қоғамдастықтың 
тұрақты дамуы – қалалық қызметтер 
мен өмір сапасының көрсеткіштері» 
халықаралық стандартын енгізу бо
йынша жұмыс атқарды. Сертификаттау 
аясында Астана экономика, білім беру, 

денсаулық сақтау және қауіпсіздікті 
қоса алғанда, 19 негізгі салада 128 
көрсеткіш бойынша бағалаудан өтті.

2024 жылы елордада интернет 
және байланыс инфрақұрылымын 
жаңғырту жұмысы жалғасты. Ол 22 
нысанда қамтамасыз етілген. Ал 5G 
стандартының орнатылған және іске 

қосылған базалық станцияларының 
жалпы саны 262 бірлікті құрады.

«Бұл жұмыстар елорданың цифр лық 
инфрақұрылымын одан әрі дамыту 
мен жақсартуды қамтамасыз ету үшін 
ағымдағы жылы да жалғасатынын атап 
өткім келеді» деп түйіндеді Бексұлтан 
Қуандық.

А
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12 МЫ� ША�ЫРЫМ 
ЖОЛ Ж�НДЕЛДІ

Мемлекет басшысы тапсырма-
сымен елді� барлы� �іріндегі 
жолдарды �айта жа�арту ж�не 
жа�а жобалармен кптеген 
ау�ымды ж�мыстар жыл сайын 
ат�арылып келеді. Республика-
лы� ма�ыз�а ие автобандардан 
блек, облысты�, ауданды� 
ма�ызда�ы жолдарды� сапасы 
да б�рын�ыдан арт�ан. 

Елімізде ткен жылы �айта 
салын�ан ж�не жнделген жол-
ды� �зынды�ы 12 мы� ша�ы-
рымды ��рапты. Б�л – рекордты� 
крсеткіш. Ал ��рылыс кезінде 
25 мы�нан астам адам мен 10 
мы�нан астам арнайы техника 
ж�мылдырыл�ан.

Былтыр 7 мы� ша�ырым жол-
ды� ��рылысы ая�талды. Атап 
айтса�, «�ара�анды – Алматы», 
«Талды�ор�ан – скемен», «А�т-
бе – �андыа�аш» ж�не «Атырау 
– Астрахан» к�ре жолдарында�ы 
��рылыс бітті. Б�л жобалар 
клік �ауіпсіздігіне, жол ж�ру 
уа�ытын ед�уір �ыс�арту�а, 
айма�тар арасында�ы клік 
байланысын айтарлы�тай жа�-
сарту�а м�мкіндік беріп отыр. 
Ал �ірдегі �кімдіктер жергілікті 
ма�ызы бар 3,6 мы� ша�ырым-
нан астам жолды пайдалану�а 
берген. Жол жндеуді� е� кбі 
�останай, Солт�стік �аза�стан, 
Шы�ыс �аза�стан, А�тбе ж�не 
Павлодар облысында ж�рген.

Министрлік берген м�ліметке 
с�йенсек, былтыр жол ��рылы-
сына 200-ден астам компания �а-
тысыпты. Сондай-а� ��рылыс�а 
�ажетті материалдарды пайда-
лану кезінде отанды� німні� 
�лесі шамамен 96%-ды ��рады. 
Осы ж�мыстарды� н�тиже-
сінде жергілікті жолдарды� 
нормативтік жа�дайы �л�айып, 
крсеткіш республика бойынша 
орта есеппен 89%-�а жетіп отыр. 
Салыстырмалы т�рде айтса�, 
2019 жылы б�л крсеткіш 68% 
�ана бол�ан еді.

Б�дан блек, �ш ірі инфра-
��рылымды� жоба ж�зеге асты. 
Оларды� �атарында Шы�ыс 
�аза�стан облысында�ы Б��тыр-
ма су �оймасы ар�ылы тетін 
кпір, Т�ркістан облысында�ы 
Ша�па� баба асуында�ы �ос 
жолды жерасты жолы ж�не Ал-
маты облысында�ы Шамал�ан 
станциясында�ы теміржол 
ткелі бар.

�зынды�ы 1316 метрді 
��райтын Б��тырма су �ой-
масы ар�ылы тетін кпір жеті 
ауданды байланыстырады. 
Сондай-а� Ша�па� баба асуын-
да�ы жерасты жолы �олайсыз 
ауа райына �арамастан клік 
�оз�алысын �амтамасыз етеді. 
Ал Шамал�ан станциясында�ы 
теміржол ткелі кліктерді� 
�ауіпсіз туіне м�мкіндік беруде.

САЛАДА САПАЛЫ 
Ж�МЫС БАР

Жол демекші, зге айма�тар-
дан келетін �она�тардан блек, 
шет мемлекеттерден де турист 
арылмайтын Астана �аласында 
да б�л салада�ы ж�мыстар к�іл 
�уантарлы�тай. Біз Астана 

�аласы �о�амды� ке�есіні� 
тра�асы З�лпыхар �айыповпен 
тілдескенімізде, ол елордада�ы 
жолдарды� сапа крсеткіші 
жылдан-жыл�а артып келе 
жат�анын айтты. 

«Астана �аласында�ы жол 
мен о�ан �атысты ��рылымдар-
ды� ��рылысы зге �ірлерге 
�ара�анда кш ілгері. �ажетті 
�аржы да уа�ытылы блініп, 
�айта жа��ырту�а немесе жн-
делуі тиіс жолдарды� ��рылысы 
з уа�ытында ая�талып келеді. 
Мысалы, былтыр бюджеттен 
блінген тиісті �аржы�а елор-
дада жалпы �зынды�ы 60 ша�ы-
рымды ��райтын 50 кшеге 
орташа жндеу ж�мыс тары 
ж�ргізілді. Сонымен �атар, 
бюджеттен блінген �аражат 
есебінен 300-ден астам кшедегі 
ойы� пен ш���ырларды б�тін-
деу сия�ты а�ымда�ы жндеу 
ж�рсе, 70 кшеде ба�дарлы 
жндеу ж�мыстары ат�арыл�ан. 
Б�дан блек, 25 кшеге, я�ни 
Н.Тілендиев, �абанбай батыр, 
Ш.��дайбер ді�лы да��ылы, 
Сы�ана� к шесінен Ж�лдыз 
айналымына дейін, сондай-а� 
Д�улеткерей, �арталы, О�-
жетпес, Жа�ажол, Жанкент, 
�ш�о�ыр, Алмалы, ндіріс 
ж�не т.б. кшелерге жаяу ж�р-
гіншілер жолы тселді. М�ны� 
жалпы �зынды�ы 23 ша�ырым-
ды ��райды» дейді ол.

�о�амды� ке�ес тра�асыны� 
айтуынша, �ала т�р�ындары 
мен ерекше �ажеттілігі бар 
жандарды� еркін �оз�алысына 
еш�андай кедергі болмауы тиіс. 
Осы ма�сатпен ткен жыл�ы 
жол ��рылысын ж�ргізу кезінде 
жолаушылар а�ынын сапалы 
�амту �шін 9 аялдама жанынан 
тек �о�амды� кліктерге �ана 

арнал�ан б�рылыс жолы тсел-
се, м�гедектігі бар азаматтар 
�шін тротуарлар�а 150 пандус 
орнатыл�ан.

Ал Астана �аласыны� Клік 
ж�не жол-клік инфра��рылы-
мын дамыту бас�армасы берген 
м�ліметке с�йенсек, 7 автот�ра� 
абаттандырылып, сондай-а� 
клік ��ралдарыны� ткізу �а-
білетін арттыру �шін �алада�ы 
жол желісіні� 6 учаскесінде 
�оз�алыс схемалары згерді. 
Екін шіден, маусымды� кезе�де 
коммуналды� жндеу немесе 
апатты� жа�дай ж�мыстарынан 
кейін 30 учаскеде б�лінген ас-
фальт-бетон жамыл�ысы �айта 
тселіп, �алпына келтірілген. 
М�нымен �атар, жол �оз�алысын 
�амтамасыз етуде Бай�о�ыр, 
Сарыар�а, Алматы, Есіл ж�не 
Н�ра аудандарында�ы кшелер 
мен кірме жолдарда�ы барлы�ы 
120 учаскеге жоспар�а сай 
инертті материалдар тселіпті. 

К�ПІРЛЕР К�ТІМІ 
�АЛЫС �АЛМАЙДЫ

ткен жылы Астанада�ы 
барлы� кпірлер мен жер 

асты ткелдерін к�тімге алу 
ж�мыстары да ж�йелі орын-
далды. Мысалы, Астанада�ы 
9 кпірді� барлы�ын да з 
уа�ытында сырлау, жндеу, 
баспалда�тар мен жаяу ж�р-
гіншілер ж�ретін бліктерінде 
кеткен кемшіліктерді з уа�ы-
тында �айта �алпына келтіру 
ж�мыстары орындалды.  М�ны� 
�атарына Т�лпар ж�не Жасыл 
аралда�ы кпірді бояу, «Хан 
Шатыр» сауда �йіні� алдында�ы 
жерасты жаяу ж�ргіншілер 
ткелінде пандус орнату, ай-
налма ала�да орналас �ан 
кпірді� бетон �оршауын ж�не 
тменгі блігін сырлау, «М1» 
ж�не «М2» кпіріндегі кейбір 
б�зыл�ан жабды�тарды ауыс-
тыру ж�не жндеу, колонналар 
мен ар�андарды бояу сия�ты 
ж�мыстарды жат�ызса� болады. 
Сонымен �атар, Республика 
да��ылында�ы жерасты жаяу 
ж�ргіншілер ткеліне дре-
наж орнату ж�не �абыр�алы� 
гранит плиталарын жндеу, 
«�араткел» кпіріні� гранит 
баспалда�тарын �айта ауыс-
тыру ж�мыстары да ткен 
жылы ая�талды.

LRT ��РЫЛЫСЫ 
ЖОСПАРЛЫ Ж�РУДЕ

Елордада�ы LRT ��рылы-
сыны� �айта жандануы – бас 
�аланы� жол-клік саласына 
жа�а леп �келгендей. Былтыр 
республикалы� бюджеттен жо-
баны іске асыру�а на�ты сомасы 
28 427 704 мы� те�ге клемінде 
ма�сатты трансферттер блінді. 
Сонымен �атар, �кімет резерві-
нен 5,7 млрд те�ге �аралып, 
б�гінде блінген �аржы толы� 
клемде игерілген.

М�ліметтерге с�йенсек, �азір 
LRT эстакадасыны� 22,4 ша�ы-
рымды� ��рылысы ая�талып, 
жобаны� е� ма�ызды кезе�і 
ж�зеге асырылды. Рельс т-
келін ктеріп т�ратын барлы� 
тірек-ба�андарды� ��рылысы 
100 пайыз ая�тал�ан. Сондай-а� 
Есіл зені ар�ылы тетін аспалы 
кпір салынып, т�жірибелік 
учаскеде жарты ша�ырым 
рельс те тселді. Жобада кр-
сетілген станцияларды� не-
гізгі ��рылымдары ая�талып, 
ж�ру пойыздары �шін депо 
��рылысы да басталып кетті. 
Б��ан �осымша пойыз опера-
торларын о�ыту�а алдын ала 
іріктеу ткізілген.

Мамандарды� айтуын-
ша, 2024 жылы осы жобада 
��рылыс та істеген ж�мысшы-
лар саны 2,5 мы� адам�а дейін 
жетіпті. �азір �ыс мезгіліне 
байланысты негізгі бетон конс-
трукцияларыны� ��рылысы 
уа�ытша то�татыл�ан. Со-
нымен �атар, мердігер ком-
пания осы жылы ат�аратын 
ж�мыстарын жоспарлап, �ажетті 
жол-��рылыс материалдарын 
дайындау базалары мен алда�ы 
уа�ыт�а �ажетті жабды�тар-
ды �зірлеуді жал�астыруда. 
Е� ма�ызды ж�мыстарды� 
жал�асы �олайлы ауа райы туа 
салысымен �айта басталма�. 
�зірге ��рылыста кешігу жо�.

Бір �уаныштысы, осы жылды� 
со�ына дейін жолды� жо�ар�ы 
��рылысын толы� ая�тау, оны� 
ішінде рельстерді тсеу, дабыл 
ж�не байланыс ж�йелерін 
орнату, станцияларды ішкі 
ж�не сырт�ы �рлеу, жылжы-
малы ��рамдарды жеткізетін 
депо салу жоспарланып отыр. 
Сол сия�ты �абанбай батыр 
да��ылы мен Ш.�алдая�ов 
кшесі бойында�ы LRT эста-
кадалы� блігін абаттандыру 
да жоспарда бар.

«зі�ізге белгілі,  Мемлекет 
басшысы �асым-Жомарт 
Кемел�лыны� арнайы тапсыр-
масымен клік ж�йесін дамыту 
жніндегі кешенді ба�дарлама 
�зірленіп, ол ��жат бекітілді. Біз 

ке�есте атал�ан ба�дарламаны 
тал�ылады�. ��жатта крсетіл-
ген бір міндет – �алада�ы �ар-
балас уа�ытта �оз�алыс жыл-
дамды�ын арттыру, жайлылы� 
пен �олжетімділікті жа�сартуда 
�о�амды� клікті пайдалану 
�лесін арттыру. Осыны� не-
гізінде бас �алада жол-клік 
инфра��рылымына �атысты 
�р жыл�а жоспарлан�ан ж�мыс 
аз емес. йткені Астана хал�ы 
саныны� артуына байланысты 
�о�амды� кліктерді кбейтіп, 
т�р�ындарды� мейлінше авто-
бустармен кедергісіз ж�руіне 
жа�дай жасалу керек. Жыл 
ткен сайын �олданыста�ы 
жолдар да ке�ейтіліп, кейбірі 
�айта �зартылып жат�анынан 
да осыны бай�ау�а болады. 
Мысалы, елорда т�р�ында-
рыны� саны жыл сайын 5-6 
пайызбен сетінін ескерсек, 
2035 жыл�а дейін бас �алада�ы 
халы� саны 60 пайыз�а артып, 
2,3 млн адам�а жетеді деген 
болжам бар. Демек, сала�а 
байланысты сапалы ж�мысты 
одан �рі де арттыра беруіміз 
керек» деп �орытындылады з 
сзін �о�амды� ке�ес тра�асы 
З�лф�хар С�лтан�лы. 

Б�гінде Астананы� �о�амды� 
клік паркі 45%-�а жа�ар-
тыл�ан. Б�л крсеткішке жа�а-
дан келген автобустарды� ар�а-
сында �ол жетіп отыр. Жалпы 
кейінгі екі жылда 700-ден астам 
автобус халы��а �ызмет кр-
сетсе, биыл да �о�амды� клік-
тер паркін та�ы 300 бірлікке 
�л�айту жоспарлануда. Б��ан 
жо�арыда айт�андай, биыл�ы 
жылды� со�ында LRT-ны� да 
іске �осылуы – елордада�ы 
жол ж�ру сапасын м�нан да 
арттыра т�сері сзсіз.

Екіншіден, Астана хал�ыны� 
сімі �алада�ы барлы� жолды� 
�л�аюына ж�не �о�амды� клік-
терді� артуына бірден-бір себеп 
болатыны аны�. Осындай талап 
�дерісінен шы�у �шін �ала билігі 
алдымен т�р�ындарды� жай-
лылы�ы мен �ауіпсіздігін бірінші 
орын�а �ойып отыр. �азірді� 
зінде �алада�ы автопарктер 
талап�а сай жа�аруды �ол�а 
алып, клік ж�йесінде сапалы 
�ызмет крсетуді жоспарлы 
т�рде ат�аруда. Елорда аял-
дамаларында автобустарды� 
келу аралы�ы б�рын�ы жылдар-
мен салыстыр�анда барынша 
�ыс�арып, т�р�ындарды� барар 
межесіне дейін жету м�мкіндігі 
де арт�ан. Сонымен �атар, 
�р �о�амды� клікте ерекше 
�ажеттілігі бар жандарды� 
�ауіп сіздігіне �ажетті жа�дай-
ды� барлы�ы �арастырыл�ан 
десек, арты� айтпаспыз.

Ержан 
ҚОЖАС

Жол инфрақұрылымы – өте маңызды әрі 
күрделі сала. Кез келген мемлекеттің дамуы 
жол сапасымен бағаланады. Президент 
Қасым-Жомарт Тоқаев былтырғы Жолда-
уында «Көлік-логистика секторын дамыту 
– стратегиялық мәні айрықша басымдық. 
Еліміз Еуразия құрлығының дәл ортасында 
орналасқан. Бұл – бізге әлемдік бәсекеде зор 
мүмкіндік беретін артықшылық. Сондықтан 
көлік инфрақұрылымына салынып жатқан 
әрбір инвестиция өзін-өзі ақтайтыны сөз-
сіз. Біз кейінгі ұрпаққа жоғары сапалы авто 
және теміржолдарды қалдыруымыз керек» 
деген еді. 

ТЕГІС ЖОЛ – 
ҚАЛАНЫҢ КҮРЕТАМЫРЫ

БЫЛТЫР ЕЛОРДАДА ЖАЛПЫ ҰЗЫН-
ДЫҒЫ 60 ШАҚЫРЫМДЫ ҚҰРАЙТЫН 
50 КӨШЕГЕ ОРТАША ЖӨНДЕУ ЖҰМЫС-
ТАРЫ ЖҮРДІ. СОНЫМЕН ҚАТАР, БЮД-
ЖЕТТЕН БӨЛІНГЕН ҚАРАЖАТ ЕСЕБІНЕН 
300-ДЕН АСТАМ КӨШЕДЕГІ ОЙЫҚ ПЕН 
ШҰҢҚЫРЛАРДЫ БҮТІНДЕУ СИЯҚТЫ 
АҒЫМДАҒЫ ЖӨНДЕУ ЖҮРСЕ, 70 КӨШЕ-
ДЕ БАҒДАРЛЫ ЖӨНДЕУ ЖҰМЫСТАРЫ 
АТҚАРЫЛҒАН. БҰДАН БӨЛЕК, 25 КӨШЕ-
ГЕ ЖАЯУ ЖҮРГІНШІЛЕР ЖОЛЫ ТӨСЕЛДІ

7 000
БЫЛТЫР 

ШАҚЫРЫМ ЖОЛ-
ДЫҢ ҚҰРЫЛЫСЫ 
АЯҚТАЛДЫ 
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Осыдан бір жыл бұрын елімізді алапат су тасқыны алғанын білесіздер. 
Сол уақытта жергілікті әкімдіктерде не бір техника, тіпті қарапайым 
құрал-саймандардың болмағанына куә болдық. Соның салдарынан 
тасқынның алдын алу жұмыстары әлсіз ұйымдастырылды. Нәтиже-
сінде қаншама елді мекен су астында қалды. Осы оқиғадан соң біз 
Үкіметке жергілікті атқарушы органның коммуналдық-шаруашылық 
саясатын ретке келтіру бойынша нақты ұсыныстарымызды жолдадық.

тырылды. Бұл мектеп волонтерлерді 
әртүрлі деңгейдегі іс-шараларға дайын-
дауға септеседі. Тиісті бағдарламаға ел 
тарихын оқыту, алғашқы медициналық 
көмек көрсету, әртүрлі елдің ментали-
тетін зерттеу, дау-дамайды шешу кіреді. 
Волонтерлер елордада халықаралық, 
республикалық іс-шаралардың өтуіне 
үлесін қосып отыр. Мәселен, былтыр 
өткен ШЫҰ саммитіне 200 волонтер 
қатысып, қонақтарды қабылдау, тиісті 
орындарға жеткізу, аударма қызметін 
атқарды. V Дүниежүзілік көшпенділер 
ойындарына 1600 волонтер тартылды.

Әскери-патриоттық бағытта «Жас 
сарбаз» жобасы аясында ардагерлермен, 
бүгінгі батырлармен ерлік сабақтары, 
фильмдер көрсетілімі, патриоттық 

КОММУНАЛДЫҚ ҚЫЗМЕТ 
ТӘЖІРИБЕ АЛАҢЫ ЕМЕС

азір өңірге де-
путаттар барған 
сайын бірінші ке-
зекте көтерілетін 
мәселе – әкім-

дердің қарауында қажетті 
коммуналдық ресурстардың 
болмауы. Бұл ретте, кез келген 
апаттық жағдай, әлеуметтік 
мәселе орын алса, таяқтың 
ұшы бірінші кезекте әкімдерге 
 тиетінін білеміз. Шынтуайтында, 
қала және аудан әкімдерінің 
құзырында білім саласына да, 
денсаулық саласына да ықпал 
ету тетіктері қалмаған. Ал елді 
мекендердің көркін кіргізетін, 
әкімдік жұмысының негізгі 
бағытын құрайтын көгалдан-
дыру, абаттандыру, санитария, 
қатты тұрмыстық қалдықтарды 
басқару және жолдарды күтіп 
ұстау жұмыстары кәсіпкерлік 
ортаға шығарылғандықтан, 
жергілікті жерде қиындықтар 
туындауда. Себебі осыдан бір-
неше жыл бұрын коммунал-
дық қызметтер «бизнес тиімді 
 ұйымдастырады, нарық бәрін 
реттейді» деп бәсекелестік 
ортаға берілген болатын. Бұл 
үрдіс еліміздің әкімшілік-басқару 
жүйесін, өндірістік-кәсіпкерлік 
мәдениетін, инфрақұрылым-
дық, географиялық және тер-
риториялық ерекшеліктерін 
және басқа да факторларды 
ескермей іске асты. Тек жоғары 
жақтан шешім қабылданып, 
науқаншылықпен өтті. Соның 
салдарынан мынадай жүйелі 
проблемалар орын алуда:

Біріншіден, Үкімет көгал-
дандырумен жыл – он екі ай 
айналысатын жоғары білікті 
мамандары және мықты ма-
териалды-техникалық базасы 
бар арнайы 2 коммуналдық 
мекемелердің жұмысын тек 
бәсекелестік ортаға ғана емес, 
сондай-ақ кейбір қоғам өкілдері-
не тікелей беру туралы шешім 
қабылдады. Оның ішінде ерекше 
қажеттілігі бар азаматтардың 
ұйымдарына басымдық берілді. 
Бұл мәселеде де сұрақ жетерлік. 
Өйткені көктем, күз айларында 
көшеттерді отырғызу, санитар-
лық кесу, саябақтарды күтіп 
ұстау, агротехникалық және 
ғылыми-зерттеу жұмыстарын 
жүргізу, инвентаризация жасау 

Атап айтқанда, «Жастарды жұмыс-
пен қамту» бағыты бойынша Еңбек 
мобильділігі орталығымен бірлесіп 
бірнеше бағдарлама жүзеге асып 
жатыр. Бұл – «Жастар практикасы», 
«Қоғамдық жұмыстар», «Алғашқы 
жұмыс орны» және т. б. Жалпы 2024 
жылдың қорытындысы бойынша 13 

мыңнан астам жас жұмыспен қамтылды.
«Жасыл ел» жобасы бойынша жаз 

мезгілінде 4200 адам жұмысқа орна-
ласты. Joltap жобасы аясында 3773 
адам SMM, таргет, графика дизайны 
және бейнемонтаж сияқты цифрлық 
мамандықтарды игерді. 3904 адам 
тігінші, бариста, сатушы-кассир, бух-
галтерлік есеп негіздері сияқты жалпы 
10 мамандық бойынша курсты бітірді.

Ұлттық статистика бюросының 
мәліметі бойынша елордада NEET 

санатындағы жастардың үлесі 6,1 
пайызды немесе 26447 адамды құрай-
ды. Бұл санатқа еш жерде оқымай-
тын және жұмыс істемейтін жастар 
жатады. Жастарды әлеуметтендіру 
үшін «Жас жігер», «Үздік» жобалары 
жүріп жатыр.

Өткен жылдың басынан бері «Таза 
Қазақстан» республикалық акциясы 
жүріп жатыр. Акция мақсаты – сен-
біліктерге қатысу ғана емес, жастарды 
зиянды әдеттерден аулақ болуға шақыру. 
Соның шеңберінде насыбайды өртеу 
ауқымды акциясы ұйымдастырылды. 
«Зиянды әдеттерге тәуелділікті спортқа 
айырбаста» атты акция, есірткі заттарын 
насихаттайтын жарнама жазбаларын 
өшіру бойынша рейд тұрақты түрде 
жүргізіледі. Жастар «Таза Қазақстан» 
акциясы аясында «Таза дүйсенбі», «Сәтті 
сәрсенбі», «Жасыл Астана» аталатын 
іс-шараларға қатысады.

2024 жылдың басынан ойындарға 
тәуелділік пен лудоманияның алдын 
алу үшін белсенді жұмыс жүргізіліп 
жатыр. Колледждер студенттерімен 
6 профилактикалық кездесу ұйымдас-
тырылды. Оған психиатр дәрігерлер 
мен жоғары санатты наркологтар 
қатысты. 500-ден астам ақпараттық 
үндеу, брошюра, буклет таратылды.

«Астана жастары» жастар ресурстық 
орталығы қызметінің басты бағытының 
бірі – «Волонтерлік қызмет». Соның 
аясында «Волонтер мектебі» ұйымдас-

әндер байқауы, басқа да осы сияқты 
іс-шаралар ұйымдастырылады. Жалпы 
елорданың 110 мектебі мен 35 кол-
леджінде «Жас сарбаз» сыныбы мен 
клубы жұмыс істейді. Тәрбиеленушілер 
саны 10 мыңнан асады.

Неке және отбасы институтын ны-
ғайту үшін «Отбасы – бақыт мекені» 
жобасы қолға алынған. Өткен жылдың 
басынан бері жас отбасылар арасында 
семинар-тренинг, кулинария және 
қолөнер бойынша шеберлік сабағы, 
шығармашылық байқау мен спорт 
эстафеталары ұйымдастырылды. 
Жастардың шығармашылығын қол-
дау мақсатында «Жастар жалыны», 
«Jastar Fest», «Жаңа белес» сияқты 
фестивальдер өтіп тұрады.

ЖАСТАРМЕН ЖҰМЫС ҚАЛАЙ ЖҮРІП ЖАТЫР?
Астана қаласының Жастар саясаты мәселелері басқармасы мемлекеттік жастар саясаты 
саласын дамытуда бірқатар жұмыс атқаруда. Ол бірнеше бағытқа бөлінген. Қалалық 
коммуникациялар қызметі алаңында осы туралы аталмыш басқарманың басшысы 
Самат Ибраев баяндады.

Аманғали 
ҚАЛЖАНОВ

және басқа да жұмыстар жыл 
бойы атқарылуы қажет. Ал 
жыл сайын өтетін конкурстар 

мердігерлердің үнемі ауысуына 
және көгалдандыру жұмыстары-
ның жүйелі түрде жүргізілуіне 

кедергі болып отыр. Бұл өз 
кезегінде коммуналдық салада 
жүйесіздікті туындатып, аталған 

міндеттердің уақытылы орын-
далмауына алып келді. Яғни 
қарапайым тілмен айтқанда, 
«Сен салар да мен салар, атқа 
жемді кім салардың» кебін 
киіп жүрміз.

Екіншіден, мұндай жағдай 
абаттандыру және санитария 
жұмыстарында да орын алып 
отыр. Мысалы, балалар мен 
спорт алаңдарының құрылы-
сын, ауланы, жолды қардан, 
қоқыстан тазартуды жыл сайын 
тендерді ұтып алған компания 
жүргізеді, көбінесе олардың бұл 
салада тәжірибесі жоқ. Соның 
салдарынан балалар жарақат 
алған немесе қаза тауып жатқан 
фактілер де бар. Сондай-ақ 
қалалар мен аудандарда тұр-
мыстық қалдықтарды жинау-
ды, тасымалдауды бірнеше 
жеке компания бөліп алған. 
Ал жергілікті әкімдерге қал-
дықтарды көму мен полигонды 
ұйымдастыру қарастырылған. 
Бұрынғыдай барлық процесті 
іске асыратын бірыңғай жүйе 
жоқ. Осыған байланысты қат-
ты тұрмыстық қалдықтарды 
өңдеу өте төмен деңгейде. 
Мәселен, осыдан 3-4 жыл бұрын 
Маңғыстау облысы Мұнайлы 
ауданында конкурс рәсімдері 
соттағы дауларға байланысты 
кешіктіріліп, елді мекендерде-
гі санитарлық тазалау және 
абаттандыру мәселелері 9 ай 
бойы шешілмей келді. Мұндай 
фактілер басқа облыстарда да 
бар. Жағдай осы күйінде қала 
берсе, тұрмыстық қалдықтар-
ды түрлері бойынша іріктеп 
жинау тұрмақ, қоқыстарды 
тазартудың өзі мұң болмақ.

Үшіншіден, бұл осы саладағы 
білікті мамандардың тарап кетуі-
не, біртұтас жүйенің ыдырауына, 
мамандандырылған коммунал-
дық бизнес-құрылымдардың 
қалыптаспауына алып келді. 
Өйткені коммуналдық қызметтер 
– бәсекелестік ортаға шығаратын, 
пайда әкелетін емес, тек шығын 

шығатын қызметтер. Біздің па-
йымымызша, осы коммуналдық 
қызметтерді нарыққа жіберу 
қате шешім болды. Осы саладағы 
жұмыс сапасының төмендеуі 
және конкурстағы сыбайлас 
жемқорлық халық арасында 
әлеуметтік шиеленісті тудырып, 
орталық және жергілікті билік 
органдарына жиі наразылық 
білдіруіне әкеліп отыр.

Коммуналдық міндеттерді 
кәсіпкерлік ортаға беру тәжіри-
бесі дамыған шет елдерде де 
болған. Алайда ол тиімсіз 
болғандықтан, бұл функциялар 
мемлекетке кері қайтарылған. 
Мәселен, Германия, Фран-
ция, Ұлыбритания, Канада, 
АҚШ және тағы басқа елдерде 
көгалдандыру, қоқыс жинау, 
абаттандыру, жолдарды күтіп 
ұстау жұмыстарымен арнайы 
мемлекеттік ұйымдар айналыса-
ды. Біз кәсіпкерлік ортаға мем-
лекеттік функцияларды беруге 
қарсы емеспіз. Бірақ мемлекет 
пен қоғам үшін маңыз ды ком-
муналдық қызметтер мемлекет 
иелігінде болуы керек.

Жоғарыда айтылғандарды 
ескере келіп, мынадай мәсе-
лелерді жедел шешу керек деп 
есептейміз:

1. Абаттандыру және кө-
галдандыру, қатты тұрмыстық 
қалдықтарды шығару және 
өңдеу, автокөлік жолдарын 
күтіп ұстау жөніндегі қалалық 
және аудандық коммуналдық 
кәсіпорындарды заңнамамен 
қалпына келтіру.

2. Барлық коммуналдық кә-
сіпорындар 100 пайыз әкімдік  тің 
қатысуымен және жергілікті 
бюджеттен тікелей қаржы-
ландырумен жауапкершілігі 
шектеулі серіктестік түрінде 
құрылуы керек. Сондай-ақ ма-
териалдық-техникалық базаны 
нығайту үшін РОП қаражатынан 
қаржы ресурстарын бөлуді 
қамтамасыз ету қажет.

3. Қайта құрылған комму-
налдық кәсіпорындар жыл 
сайын тиісті мәслихатта өз 
тарифін бекітіп, тоқсан са-
йын депутаттар алдында есеп 
беруі тиіс.

Елнұр БЕЙСЕНБАЕВ,
Мәжіліс депутаты

Қ
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Дарын Тлеубекұлы,
Астана қаласы Нұра ау
даны әкімі аппараты 
кәсіпкерлік бөлімінің 
бас маманы:
– Шындық пен амбиция 

адамның өмірлік филосо-
фиясының негізі болып та-
былатын адам үшін мем-
лекеттік қызмет – табиғи 
таңдау. Бұл – жоғары мо-
ральдық құндылықтар мен 
мамандық деңгейді жетіл-
діруге деген ұмтылыс нақты 
жүзеге асатын сала. Қазір-
гі таңда мемлекеттік қыз-
метке кіруге мүмкіндік көп, 
әсіресе жастарға. 2022 жыл-
дан бастап осы салада ең-
бек шартымен жұмыс істей 
отырып, мен терең әрі көп 
қырлы тәжірибе жинақтап, 
қоғамға қызмет етудің әр 
қадамының қаншалықты 
маңызды екенін түсіндім. 
Бұл салада әрдайым жету-
ге болатын мақсаттар бар. 
«Өмір бойы тіршілік ет, 
өмір бойы үйрен» деген-
дей, әр күн жаңа мүмкіндік-
тер, өмірлік әрі кәсіптік са-
бақтар әкеледі. Сол мүмкін-
діктерді пайдаланып, мем-
лекеттік қызметке іріктеу-
дің жаңа пилоттық жобасы 
арқылы кіріп, бүгінгі таңда 
Астана қаласы Нұра ауданы 
әкімі аппараты кәсіпкерлік 
бөлімінің бас маманы бо-
лып қызмет етіп келемін. 
Жас мемлекеттік қызмет-
кер ретінде мемлекеттің 
гүлденуіне өз үлесімді қо-
сып жүргенімді мақтаныш 
көремін. Өз елімнің гүлдену 
жолында қызмет ету – мен 
үшін үлкен абырой.

Берік Алпысбайұлы,
Бәсекелестікті қорғау 
және дамыту агент
тігі Астана қаласы бо
йынша департаменті 
бәсекелестікті қорғау 
бөлімінің бас маманы:
– Мен мемлекеттік қыз-

метке келу туралы шешімді 
саналы түрде қабылдадым. 
Бұл – мен үшін халыққа 
қыз мет ету және елдің игілі-
гіне үлес қосу жолы. Мем-
лекеттік қызмет тек жұмыс 
емес, ол – жауапкершілік 
пен адалдықты талап ететін 
өмірлік таңдаулардың бірі. 
Халықтың сенімін ақтап, 

азаматтардың мүддесін 
қорғау мақсатын жүзеге 
асырамын деп ашықтық пен 
әділдікті қамтамасыз ететін 
мемлекеттік қызметке ірік-
теудің жаңа пилоттық жо-
басына қатысып, жеңімпаз 
атандым. Пилоттық жоба 
жастарға жол ашып, кадр-
лық құрамның білімді жас 
кадрлармен толығуына се-
бепші болып отыр. Мем-
лекеттік қызмет – елдің 
дамуына үлес қосып, ха-
лықтың сенімін ақтайтын 
маңызды алаң. Әрбір аза-
маттың өмірін жақсартуға 
бағытталған жұмыстың бір 
бөлігі болу – мен үшін үлкен 
мәртебе. Менің ойымша, Қа-
зақстан Республикасының 
болашағы білімді, белсенді 
және адал қызметкерлердің 
қолында. Сондықтан мен 
еліміздің дамуы үшін аян-
бай еңбек етуге дайынмын.

Ескендір Ардақұлы,
Астана қаласы Нұра 
ау даны әкімі аппара
ты өндірістехника 
бөлімінің бас маманы:
– Астана қаласындағы 

 Сәкен Сейфуллин атындағы 
Қазақ агротехникалық зерт-
теу университетінің «Ме-
ханика және металлургия» 
мамандығында білім алдым. 
Қазіргі таңда Астана қаласы 
Нұра ауданы әкімдігінде өн-
діріс-техника бөлімінің бас 
маманы қызметін атқара-
мын. Мемлекеттік қызмет-
ке Е-қызмет жүйесіндегі ен-
гізілген жаңа пилоттық жоба 
бойынша іріктеліп, әкімшілік 
мемлекеттік лауазымға 
тағайындалдым. Маған бұл 
конкурс тың ұнағаны – өзіңе 
ыңғайлы кезде кез келген 
уақытта тесттерден өтуі. 
Пилоттық жоба мен сияқты 
тәжірибесі жоқ, университет-
ті енді тәмамдаған жастарға 
керемет мүмкіндік деп санай-
мын. Атқаратын жұмысым 
өзіме ұнайды. Әріптестерім-
мен өте татумыз, көмек қа-
жет жағдайда бір-бірімізді 
әрда йым қолдаймыз. Мем-
лекеттік қызметте жұмыс 
істеуді бала кезден арман-
даған едім, жұмыс жасап өз 
еліме, халқыма пайдам тисе 
екен деп ойлаймын. Әрқа-
шан өз жұмысыма адал бо-
лып, еліміздің дамып, өркен-
деуіне аз да болса өз үлесімді 
қосқым келеді. Болашағы-
мыз біз сияқты жастардың 
 қолында.

ҚР Мемлекеттік  қызмет 
істері агенттігінің 

 Астана қаласы бойынша 
департаменті

Мемлекеттік қызмет – қоғам дамуын қамта-
масыз ететін маңызды институттардың бірі. 
Елдің әлеуметтік-экономикалық, саяси-мә-
дени дамуының сапасы көбіне мемлекеттік 
қызметшілердің кәсібилігіне байланысты. 
Заманауи әлемде тек білімді ұрпақ қана 
жаһандық өзгерістерге бейімделіп, елін алға 
сүйрей алады. Осы орайда, біз мемлекет-
тік қызметке іріктеудің жаңа жүйесі, оның 
ішінде жаңа формат арқылы қабылданған 
қызметшілердің пікірімен бөлісіп отырмыз.

БҮГІНГІ ҰРПАҚ – 
ЕЛ БОЛАШАҒЫ

әулебек Асыл-
ханов 1966 жы лы 
М.Әуезов атын-
дағы академия-
лық қазақ драма 

театрының жанындағы екі 
жылдық студияға оқуға түседі. 
1968 жылы студияны тә-
мамдағаннан кейін  М.Әуезов 
атындағы академиялық қа-
зақ драма театрының актер-
лік труппасына қабылданады. 
Ол жылдары аталмыш театрда 
сахна саңлақтары Серке Қо-
жамқұлов, Сәбира Майқано-
ва, Хадиша Бөкеева, Ыдырыс 
Ноғайбаев, Зәмзәгүл Шәріпо-
ва, Фарида Шәріпова жұлдыз-
дай жарқырап тұрған шақта-
ры болатын. Жас Сәулебекке 
Әзірбайжан Мәмбетов «Ана – 
Жер-ана» трагедиясынан Жай-
нақтың рөлін береді.

Академиялық театрдың 
жас актер Сәулебекке берген 
тәлімі мен өнегесі «режиссу-
ра» атты күрделі салаға бет 
бұруына алып келеді. 1971 
жылы Құрманғазы атындағы 
ұлттық консерваторияға «дра-
ма театры режиссері» маман-
дығына оқуға түседі. Оқып 
жүріп, 1974 жылы М.Әуезов 
атындағы академиялық қазақ 
драма театрында сол кездері 
көптеген режиссердің қоюға 
батылы бара бермейтін заңғар 
жазушының «Айман-Шолпан» 
комедиясын сахналайды. Ай-
манды Бақыт Жанғалиева мен 
Жұмагүл Мейрамова, Шол-
панды Рахилям Машурова 
мен Шәмшәгүл Меңдиярова 
кескіндеді. М.Әуезов театрын-
да Сәулебек Асылханов сахна-
лаған «Айман-Шолпан» өте та-
бысты өткен қойылымдар қа-
тарында болды.

1975 жылы Талдықорған 
қаласынан қазақ драма  театры 
бой көтеріп, оның негізінің 

дастырылғанын ерекше атап 
өтті. Қойылымнан кейін QR-
код арқылы кері байланыс беру 
мүмкіндігі ұсынылды. Бұл әдіс 
көрермендердің пікірін жи-
нақтап, іс-шараның сапасын 
бағалауға ықпал етті.

Іс-шара соңында қойылымға 
қатысқан оқушылар түрлі но-
минация бойынша марапат-
талды. «Ең үздік рөл», «Көрер-
мен көзайымы», «Тартымды 
рөл» номинациялары бойын-
ша белсенді оқушыларға ар-
найы мадақтама қағазы табыс-
талды. Бұл марапаттар бала-
ларды ынталандырып, өнерге 
деген қызығушылығын артты-
ра түсті. Мұндай мәдени іс-ша-
ралар мектеп оқушыларының 
шығармашылық әлеуетін да-
мытып қана қоймай, қазақ 
 әдебиетін насихаттап, ұлттық 
құндылықтарды дәріптеуге үл-
кен үлес қосады. Сәтті өткен 
іс-шараның ұйымдастырушы-
лары мен қатысушыларына 
алғысымыз шексіз!

Гауhар ЖҮСІПОВА,
Төлеген Айбергенов 

атындағы №16 орта мектеп 
директорының тәрбие ісі 

жөніндегі орынбасары

ҮШ ҚАСИЕТКЕ ИЕ

Сәулебек Асылханов есімі қазақ театр көрермендеріне жақсы таныс. 
Театр реформаторы Әзірбайжан Мәмбетовтің мектебінен тәлім алып, 
көптеген тың дүниені өнерсүйер қауымға ұсынған режиссердің ерен 
еңбегі – бүгінгі ұрпаққа үлгі.

қалануына дарынды режис-
сер Мұхтар Қамбаров, Қалма-
хан Бейсенбаев, Құрманғазы 
атындағы ұлттық консерва-
торияның «драма  театр және 
кино актері» мамандығының 
түлектерімен бірге жас режис-
сер Сәулебек те атсалысады. 
Жас театр жалынды режиссер-
ге сарқылмас шабыт сыйлай-
ды. Аталмыш театрда Тахауи 
Ахтановтың «Әке мен бала», 
Александр Вампиловтың «Сү-
йінші, табылды, табылды» 
комедиясын сахналайды. Қа-
зақ театр тарихында Абылай 
ханға арнап тұңғыш спектакль 
қойған режиссер – Сәулебек 
Асылханов. Кеңес идеология-
сы ел тарихындағы қазақ хан-
дары мен сұлтандарының, 
билерінің, көрнекті қайрат-
керлерінің есімін атауға ты-
йым салған уақытта Сәулебек 
Асылханов ержүректілікпен, 
батырлықпен Т.Қалихановтың 
«Алтын бесік» драмасын сах-
налайды. Бұл кеңестік тұста 
сол кездегі өнерсүйер қауымға 
ұлттық рух сыйлаған қойылым 
болды.

Тахауи Ахтановтың «Күшік 
күйеу» комедиясын еліміздегі 
театрлардың көбі сахналады, 
сахналап жатыр, сахналай да 
бермек. Бірақ бұл туындыны 
ең алғаш сахналаған, тіпті ар-
найы жаздыртқан Сәулебек 
Асылханов екенін бүгінгі ұр-
пақ біле жүргені жөн. Пьеса-
ны Тахауи Ахтановқа арнайы 
жаздырып, музыкасын Нұрғи-
са Тілендиевке, ән сөздерін Қа-
дыр Мырзалиевке жаздыртты. 
Ең алғаш Талдықорған облыс-
тық қазақ драма театрында 
Сәулебек Асылханов режиссу-
расымен сахналанып, өте та-
бысты жүрген туынды болды.

Талдықорған театрын-
да жемісті еңбек еткен Сәу-

лебек Асылханов М.Әуезов 
атындағы академиялық қа-
зақ драма театрына режис-
сер болып орналасады. Акаде-
миялық театрда ұстазы Әзір-
байжан Мәмбетовпен бірге 
Антон Чеховтің «Ваня ағай» 
шығармасын сахналайды. 

Дулат Исабеков КСРО халық 
әртісі Сәбира Майқановаға ар-
нап «Мұрагерлер» атты пьеса 
жазады. Аталмыш туындыны 
Сәулебек Асылханов сахна-
лайды. Бұл Сәбира Майқано-
ваның екінші тынысын ашқан 
спектакль болды.

М.Әуезов театрында Сәу-
лебек Асылханов Тұңғыш-
бай Жаманқұловқа арнап 
«Кішкентай ауыл» драмасын 
сахналады. Бұл қойылымға: 
«Академиялық театрдың «Ана 
– Жер-анадан» кейінгі үлкен 
табысы» деп Асқар Сүлейме-
нов баға берді. «Кішкентай 
ауыл» театр репертуарын-
да ұзақ жылдар сахналанған 
спектак льдер тіз бегінде 
 болды.

В.И.Немирович-Данчен-
ко: «режиссер-актер, режис-
сер-ұйымдастырушы, режис-
сер-айна» деп режиссер бо-
йында болуға тиіс қабілет-
терді атайды. Сәулебек Асыл-
хановта осы үш қасиет те бар. 
Ол елордадағы Ұлттық дәстүр-
лер театрының негізін қала-
ды, К.Байсейітова атындағы 
Қазақ ұлттық өнер универси-
тетінде «театр және өнертану» 
факультетінің деканы болды, 
бүгінгі таңда аталмыш оқу ор-
нында жас режиссерлерді тәр-
биелеп жатқан ұлағатты ұстаз.

Бахтияр ТҰРСЫН,
театртанушы

С

Кеңес идеология
сы ел тарихын
дағы қазақ 
хандары мен сұл
тандарының, би
лерінің, көрнекті 
қайраткерлерінің 
есімін атау ға 
тыйым салған 
уақытта Сәуле
бек Асылханов 
ержүректілікпен, 
батырлықпен 
Т.Қалихановтың 
«Алтын бесік» 
драма сын сах
налайды. Бұл 
кеңестік тұста сол 
кездегі өнер сүйер 
қауымға ұлттық 
рух сыйлаған 
 қойылым болды

Қазақ әдебиетінің көрнекті өкілі, жазушы Бейімбет Майлиннің 130 
 жылдығына орай мектебімізде ерекше мәдени іс-шара  ұйымдастырылды. 
«Шұғаның белгісі – сахнада» қойылымы өтті. Оны ұйымдастыруда 9 
«А», 9 «Ә» және 9 «Б» сыныптарының оқушылары айрықша атсалысты. 
Жетекшілері – қазақ тілі мен әдебиеті пәнінің мұғалімдері Г.Жүсіпова, 
Н.Кембаева, Д.Шакирова.

МАЙЛИННІҢ МҰРАСЫ

көрсетіп қана қоймай, қазақ 
әдебиеті мен мәдениетіне де-
ген құрметін де көрсетті.

Көрермендер іс-шараның 
заманауи тәсілдермен ұйым-

«Ломбард Нұр Алтыны Астана» ЖШС (090940011412) Астана қ., Конституция көшесі, 14 
н. б. 2 мекенжайы бойынша тіркелген, құрылтайшының 27.01.2025 жылғы №2/01 шешіміне 
сәйкес серіктестіктің жарғылық капиталын азайту туралы шешім қабылданды, талап арыздар 
Астана қаласы, Конституция көшесі, 14 н. б. 2 мекенжайы бойынша хабарландыру жария-
ланған күннен бастап екі ай қабылданады.

Халықаралық «Түркі тілдес мұғалім-
дері» ассоциациясы ЖШС, БСН: 
130940024602, мөрін жоғалтуға бай-
ланысты жарамсыз деп танылсын.

Оқушылар Бейімбет Май-
линнің таңғажайып шығарма-
сы – «Шұғаның белгісін» сах-
нада көрсетті. Олар кейіпкер-
лердің бейнесін шебер сомдап, 

көрермендерге әсерлі қойылым 
ұсынды. Әрбір сахналық көрініс 
ерекше дайындықпен, көр-
кемдік талғаммен қойылды. 
Оқушылар актерлік қабілетін 
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ҚҰРСАУДАҒЫ ЛЕНИНГРАД 
ТУРАЛЫ КӨРМЕ

ҚР Қарулы күштерінің Мемлекеттік әскери-тарихи музейінде Ұлы Жеңістің 80 жылдығы мен Ле-
нинградты қоршаудан босатудың 81 жылдығына орай «Ленинградтық өренім» көрмесі ашылды.

СУМОДА ТОП ЖАРҒАН 
ҚАЗАҚ БАЛУАНЫ

Токиода өтіп жатқан сумодан 2025 жылғы 
алғашқы турнир – хацу бащёның ең жоғарғы 
алаңы – макучи дивизионында бақ сынаған 
қазақстандық Ерсін Балтағұл үздік үштіктің 
қатарынан көрінді.

Ерсін 15 к�ндік белдесуде 
13 рет �тып, 2 рет жы�ылды. 
Финалда ол 25 жаста�ы жа-
пон балуаны Охо Коносуке-
ден же�ілді. Мо��олиялы� 
Хошорю Бямбас�рэн, жапон 
Охо Коносуке ж�не Кимбо-
дзан Ерсін �шеуіні� же�іс саны 
бірдей бол�анды�тан, зара 
чемпионды��а таласты. Алайда 
Ерсін екеуіне де есе жіберіп, 
3-орынды �ана�ат т�тты. Мо��ол 
балуаны Хошорю чемпион 
атанып, сумоны� е� жо�ар�ы 
ата�ы – ёкозуна д�режесіне �ол 
жеткізді. Хошорю – ёкозуна 
атан�ан тарихта�ы 74-інші, 
Мо��олияда�ы 6-сумошы.

Кимбодзан Хируки ла�ап 
атымен танымал Ерсін 2024 
жылы макучи дивизионына 
ктерілген болатын. Кимбо дзан 
Хируки – �а�тар айында�ы ба-
сёда бірде-бір рет же�ілмеген 
жал�ыз балуан. Алайда жара�а-
ты салдарынан жыл бойы д�рыс 
к�ресе алмай, рейтингтегі орны 
тмендеп, сумоны� екінші 
ала�ы – жюро дивизионына 
т�сіп �ал�ан болатын. Жел-
то�сан айында жюрода кюшю 
чемпионы атан�ан. Сосын бірден 

макучи дивизионына �айта 
ктерілген еді. Былтыр Ерсін 
осы хацу бащёны 4-орынмен 
ая�та�ан, на�тылап айтса�, 
11 же�іс, 4 же�іліс.

Ерсінге хацу бащёда �здік 
�штіктен крінгені �шін 
жо�ар�ы ата�тар мен мол сый-
лы�тар беріледі. Рейтингі де 
жо�арылайды. �андай д�реже 
берілетіні �зірге белгісіз. Оны 
алда�ы уа�ытта Жапония сумо 
федерациясыны� баспасз 
жиынында хабарлайды.

КВАРТЕТТІҢ 
 КОНЦЕРТІ

Е.Рахмадиев атындағы Мемлекеттік академия-
лық филармониясы «Қазақквартет шақырады» 
циклы аясында Ғ.Жұбанова атындағы мемле-
кеттік ішекті квартеттің (көркемдік жетекшісі – 
Қазақстанның еңбек сіңірген қайраткері Ернар 
Мыңтаев) «Мерейтойлар сиқыры» концертін 
ұсынды. Концерт «Астана Опера» театрының 
К.Байсейітова атындағы камералық залында өтті.

ӘМЕН ТҰЯҚОВ ТУРНИРІ
Астана қаласында екінші мәрте өткен Astana Indoor meet for Amin Tuyakov prizes халықаралық 
турнирі өз мәресіне жетті. Бәсеке барысында 142 спортшы 13 сайыс бойынша сынға түсті.

�нер �жымы И.С.Бахты� 
со��ы туындыларыны� бірі 
– «Фуга нері» («Kunst der 
Fuge») шы�армасынан  �зінді 
орындады. Ф.Мендельсонны� 
44-опусына кіретін квартеттер 
ХІХ �асырды� музыкалы� м�де-
ниетіне веналы� классиктерді� 
д�ст�рін жал�астырып, автобио-
графиялы� сипат�а ие болды. 
Композитор б�л туындыларды 

зіне жа�ын адамдарына арнап 
жаз�ан. Квартет №2 ми минор 
ор. 44 шы�армасы классикалы� 
�ата� формасымен ерекшеле-
неді. Квартет ба�дарламасына 
�аза�станды� композиторлар-
ды� шы�армалары да енген. 
Д�ст�р бойынша б�л кеште 
А.То�санбаевты� «My respect 
to Mr. Tattimbet» атты квартеті 
орындалды.

Іс-шара�а �оршауда�ы 
Ленинград ку�герлері, �арулы 
к�штер ардагерлері, Са�адат 
Н�рма�амбетов атында�ы 
�скери колледж кадеттері, 
«Жас сарбаз» балалар- жас-
спірімдер �оз�алысыны� 
т�рбиеленушілері �атысты. 
Музей директоры Д�улет �а-
дыровты� айтуынша, крмеге 
Ленинград шай�асына �аты-
сушы �аза�станды�тарды� 
жеке заттары мен архив ��-
жаттары �ойыл�ан.

– Майдан�а аттан�ан �а-
за�станды� жауынгерлерді� 
40 пайызы Ленинград ба�ы-
тында со�ыс�анын тарихтан 
білеміз. Оларды� кпшілігі 
Ке�ес Ода�ыны� Батыры ата�ы 
мен орден-медальдарды иелен-
ді. �ос дивизия – а�молалы� 
310-ыншы ж�не петропавлды� 
314-інші «�мір жолын», Ленин-
градты ��рлы�пен �осатын, 
Ладога зені ар�ылы тетін 
жолды �ор�ады. Крмеге Ке�ес 
Ода�ыны� Батыры �лия Мол-
да��лованы� архив ��жаттары 
�ойылды. Биыл оны� 100 жыл-
ды�ын атап теміз. Аталмыш 
крме т�ра�ты болып, жа�а 

ж�дігерлер мен архив ��жат-
тарымен толы�ып отырады, 
– деді Д�улет �адыров.

Крмеге келгендер �лы 
Отан со�ысына �атысушылар-
ды� фотосуреттерін, іздестіру 
ж�мыстары кезінде табыл�ан 
снаряд сыны�тарын, сарбаз-

дарды� ��жаттары мен жеке 
заттарын тамашалады.

�ор�аныс министріні� 
орынбасары, генерал-майор 
Шайх-Хасан Жазы�баев Ле-
нинградты ерлікпен �ор�ау 
о�и�асы �лы Отан со�ысы 
тарихында ерекше орын ала-

тынын атап тті. �ала �шін 
шай�ас 900 к�н мен т�нге 
созылды. Нева жа�асында�ы 
ша�арды азат етуге �аза�стан 
айры�ша �лес �осты. Соны� 
ішінде мерген С�рсембай Р�с-
тембеков, блімше командирі 
Жолдас Ары�баев, зе�бірекші, 
а�а лейтенант Таста� Назаров, 
�атарда�ы жауынгер Илгиз 
Тасбаев, а�а сержанттар Иван 
Гуз бен Шанхан Косоев ерлік-
тері ерекше кзге т�сті.

Крмені� ашылуына Ленин-
град �оршауда бол�анда сол 
�алада бол�ан со�ыс перзенті 
Гельдира Валеева, �лия Мол-
да��лованы� туысы Ж�лдыз 
Н�ртас �атысты. �лияны� 
немере інісі Сапарды� немересі 
екенін айт�ан Ж�лдыз батыр 
�ызды� міріне то�талды. 
Жыр алыбы Жамбылды� «Ле-
нинградты� ренім» ле�ін 
�Р �арулы к�штері орталы� 
ансамбліні� м�шесі Н�рлан 
Н�ртазин о�ыды.

Екатерина ТЫЩЕНКО

Оларды� арасында т�уелсіз 
�аза�станны� т���ыш �лем 
чемпионы Нора Джеруто, жабы� 
кешендегі �лем чемпионатыны� 
�ола ж�лдегері Надежда Дубо-
вицкая, Елизавета Матвеева 
сынды 44 отандасымыз �атысты. 
�аза�станнан блек, Аустралия, 
Оман, А�Ш, Ямайка, Жапония 
сынды 40-тан аса елді� танымал 
спортшылары да бар.

Жарыс �орытындысы бойын-
ша жерлестерімізді� арасынан 
е� жо�ары н�тижені биікке 
секіруден 1.88 метрді ба�ын-
дырып, �ола ж�лдеге ие бол�ан 
Елизавета Матвеева крсетті.

«Париж Олимпиадасынан 
кейінгі ресми ал�аш�ы жарысым. 
Жара�атыма байланысты кп 
дайындала алмадым. Д�рігер-
лерді� р��сат беруіні� зі мен 
�шін �лкен сый болды. Еш�ан-
дай сан�а м�н бермей, сайыс 
атмосферасын сезінуге келдім. 
Енді тек с�уір айыны� со�ында 
басталатын жаз�ы маусым�а 

сай болу�а тырысамын» деді 
биіктікке секірудегі ж�лды-
зымыз Надежда Дубовицкая.

Турнирден кейін жанк�йер-
лер «Таза �аза�стан» акция-
сы аясында спорт кешеніні� 

�о�ысын жинады.
«Же�іл атлетикадан �лемдік 

ж�лдыздарды з кзіммен кр-
геніме �уаныштымын. ¤немі 
шетелдік а�парат ��ралдарын-
да стадионды жанк�йерлер 

тазалады деген а�паратты 
естіп та��алушы едім. Мен 
де �аланы� тазалы�ына �лес 
�ос�аныма те �уанышты-
мын» деді акция�а �атыс�ан 
жанк�йерді� бірі.
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